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Les Tres Xemeneies i tota la fran-
ja del litoral de Sant Adrià són en
boca de tothom. L’Ajuntament
adrianenc té pendent declarar Bé
d’Interès Local (BCIL) l’estructu-
ra que encara queda dempeus
de l’antiga central tèrmica i, al ma-
teix temps, té la intenció de cons-
truir un nou barri al front marítim.
Per altra banda, Badalona va
aprovar abans-d’ahir una moció
per a la conservació de les Tres Xe-
meneies i fins i tot l’alcaldessa de
Barcelona, Ada Colau, ha definit
recentment l’espai com “un dels
que ofereix més oportunitats de
desenvolupament”. 

Però més enllà d’aquest futur
incert, sobre el qual els ajunta-
ments hi tenen dipositades grans
expectatives, quina incidència

han tingut les Tres Xemeneies en
la història del Barcelonès Nord?

“SÍMBOL VERTICAL”
Molt abans que es construïssin,
Sant Adrià ja va acollir el 1913 la
seva primera central tèrmica. Va
ser aleshores quan el caràcter
tradicionalment rural del muni-
cipi va canviar, adquirint una
forta essència industrial. Una es-
sència que encara creixeria més
durant el període de desarrollis-
mo de la dictadura franquista,
amb la construcció durant la dè-
cada dels 50 de les centrals Ba-
dalona I i Badalona II. Les naus
centrals van ser complementades
els anys 70, quan es van aixecar les
Tres Xemeneies.

Una estructura que l’historia-
dor badaloní, Emililo Ferrando,
qualifica de “símbol vertical”. “Al-
guns l’anomenen la Sagrada Fa-
mília de l’electricitat”, afegeix
l’historiador. De fet, l’antiga cen-

tral tèrmica de Sant Adrià consti-
tueix un referent en l’evolució in-
dustrial de Catalunya i Ferrando
alerta que és un error no conser-
var la maquinària interior de la
central. “Pot passar com a Bada-
lona, on s’ha conservat molt poc
llegat tèxtil”, explica. “Si ja hem
perdut el nostre llegat rural, tam-
bé podem perdre l’industrial”,
avisa l’historiador. 

Una opinió compartida per la
Plataforma per a la Conservació de
les Tres Xemeneies, que critica
l’actuació de l’Ajuntament de Sant
Adrià. “No ha fet prou per salvar
el patrimoni”, considera el seu
portaveu, Roger Hoyos. La plata-
forma assegura que fins que el
PSC no ha perdut la majoria ab-
soluta no s’ha fet cap pas en rela-
ció amb la declaració de les Tres
Xemeneies com a BCIL. “Al final
la indústria elèctrica a Sant Adrià
només es podrà estudiar a través
dels llibres o Internet”, diu Hoyos.

Tot i ser un referent en l’ima-
ginari col·lectiu de la comarca, els
veïns no sempre han vist amb
bons ulls l’existència de la central.
El millor exemple és la manifes-
tació que el 28 de setembre de
1966 va recórrer els carrers de Ba-
dalona. Més d’un miler de perso-
nes, la majoria dones, van expo-
sar el seu malestar per l’anomenat
“polsim negre” que sortia de la
central. Un fenomen contami-
nant que era ben present en la vida
quotidiana dels veïns, ja que quan
plovia el polsim empastifava les fa-
çanes de les cases o la roba este-
sa. De fet, segons relata l’histo-
riador badaloní Jose Miguel Cues-
ta, sovint els barcelonins es refe-
rien despectivament a la zona
com a “Txernòbil”.

LLUITA OBRERA
Amb el temps, però, els veïns
van deixar de banda gran part de
les connotacions negatives de viu-

re al costat d’un element conta-
minant. “La lluita obrera va con-
vertir les xemeneies en un símbol
identitari”, afirma Cuesta. 

Un dels moments clau que va
contribuir a aquesta evolució va
ser el 3 d’abril de 1973, quan la po-
licia franquista va assassinar Ma-
nuel Fernández Márquez, un
obrer que treballava en la cons-
trucció de la tercera xemeneia
de la central. Després d’unes jor-
nades de vaga, la brigada especial
del règim va carregar contra els
obrers. Unes duríssimes càrregues
amb trets de pistola que van ma-
tar Fernández. 

A hores d’ara és una incògni-
ta saber com evolucionarà durant
els pròxims anys el front litoral
adrianenc, però el passat indus-
trial i de lluita difícilment serà es-
borrat. “Mirar l’horitzó i no veu-
re-hi les tres xemeneies seria es-
trany”, conclou l’historiador Jose
Miguel Cuesta.

Passat icònic, futur incert
» Els ajuntaments de la comarca assenyalen el litoral adrianenc com una via de desenvolupament

» Les Tres Xemeneies i les centrals tèrmiques són un element simbòlic, identitari i reivindicatiu

Les Tres Xemeneies s’han convertit en un símbol del paisatge de la comarca. Foto: Ajuntament de Barcelona

Andreu Merino
BARCELONÈS N.
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Actualitat a la xarxa

#NoOblidem#LaOtraCoalición #NovaVida

@albertcalatrava: Al PP l'estratègia dels
pròxims dies es basa en un desig: que al
Comitè Federal del PSOE els crítics frenin
un pacte amb Podem.

@xafemho_tot: Ya está el señor Ar-
tur Mas dividiendo a la sociedad entre
los que son abuelos y los que todavía
no lo son. 

@Clautrioe: Un 27 de enero de 1945 la ar-
mada rusa liberaba los campos de con-
centracion de Auschwitz y mostraba el hor-
ror del nazismo.

Un diari participatiu

4Smart city Badalona
per Mari Carmen Lozano

Un minut després que l’autobús
iniciï el seu recorregut veig que
el semàfor ha canviat de color,
que el paisatge desapareix ràpi-
dament i que la mirada se m’es-
capa per la finestra. De cop em
trobo amb el projecte l’Estrella,
un equipament urbanístic encara
sense desenvolupar, terres em-
murallades darrere una paret
que amaga brutícia i oblit. Pen-
so en Dalt la Vila, en el barri de
Sant Roc, en els laterals de l’au-
topista i en Sant Crist, en tots
aquells projectes de ciutat, que al
llarg dels anys han anat quedant
arraconats.

El trajecte continua i apareix
la Plaça de Pompeu Fabra plena
d’arbres que comencen a créixer
i a fer olor. La conductora s’atu-
ra a la parada que hi ha una mica
abans d’arribar a la plaça de la
Vila: l’àgora ciutadana, allà on Hi-
patia i Plató argumenten, dialo-
guen, debaten. Allà on els ciuta-
dans poden demanar la paraula
per manifestar les seves opi-
nions. Mentre l’autobús segueix
el trajecte penso en l’smart city
Badalona, la ciutat intel·ligent, en
les possibilitats turístiques de la

Badalona destination (pont del
petroli, Ca l’Arnús, la Caci); en la
Badalona tecnològica (xarxa wifi
gratuïta); en la Badalona soste-
nible i segura (sistema públic de
bicicletes, guàrdia urbana de
proximitat, els parcs); en la Ba-
dalona cultural (l’Escorxador,  el
Museu, les biblioteques, els tea-
tres); en la Badalona musical
(l’auditori, el conservatori); en la
Badalona política (les noves re-
lacions entre partits, governants,
ciutadans i entitats)...

Baixo de l’autobús i consi-
dero com serà la Badalona del
futur. La ciutat romana, la me-
dieval, la de les vinyes, la de les
barques a la vora del mar s’ha
anat transformant en una altra
ciutat: la democràtica i la social;
la instruïda i la tecnològica, la de
les xarxes, la dels serveis, la de
la participació i el coneixement.
Petjades de carrers i horitzons,
de  progrés i literatura, de crea-
tivitat i estètica. Veig una  foto-
grafia plena de roses verme-
lles, on la bona convivència, el ci-
visme i l’ètica seran el reflex d’u-
na Badalona amable i segura,
humana i intel·ligent.

Un diari plural

A la PAH hem denunciat en re-
iterades ocasions el terrible pati-
ment de moltes persones que,
enganyades pels bancs, han per-
dut l’habitatge, ja que han sigut
desnonades  i, a més, continuen
com a deutors del banc. Altres
continuen vivint sota l’amenaça de
l’eminent llançament i amb mol-
tes dificultats per arribar a final de
mes. Tothom sap que la pobresa
energètica i alimentària afecta
cada dia un nombre més gran de
treballadors i classes populars.

Mentre això passa, llegeixo
als mitjans de comunicació que les
cent fortunes espanyoles més
grans van créixer un 9,2% l’any
2014 i van acumular més de
164.424 de milions d’euros, l’e-
quivalent al 15,6% del PIB. I, al
mateix temps, més de tretze mi-
lions d’espanyols viuen per sota
del llindar de la pobresa, amb uns
ingressos que no arriben als 8.000
euros anuals. 

Malgrat això, hi ha qui diu que
hem sortit de la crisi i que l’eco-
nomia creix, encara que no diu a
qui beneficia. S’oblida, també, de
dir com han crescut les desigual-
tats a Catalunya i a l’Estat. Cata-
lunya, en particular, després dels
últims anys de govern de CiU és el
territori amb les desigualtats més
grans després de Grècia, Portugal
i la resta de l’Estat espanyol.

El govern de CiU, presidit pel
molt honorable expresident Artur
Mas, ha aconseguit que des de l’a-
ny 2013 més de 95.000 famílies
no tinguin cap ingrés i les retalla-
des en serveis públics hagin sigut
les més grans de tot Europa.

També a la PAH hem denun-
ciat la voracitat dels poders fi-
nancers i la servitud dels poders
polítics. El maridatge i la compli-

citat de les dretes polítiques cata-
lanes (CiU) i espanyoles (PP) al
servei i deutores dels bancs són les
causes que ens expliquen en bona
mesura el retrocés de la Catalunya
social i el desmantellament de l’es-
tat de benestar.

Fa una mica més de cent anys,
la vida mitjana de les classes més
riques era de 55 a 60 anys, men-
tre que la de les classes treballa-
dores no arribava als 28 anys. Ac-
tualment els rics tenen una espe-
rança de vida que s’apropa als 83
anys mentre que la de les classes
populars no arriba als 55 anys. En

altres paraules, els mandrosos i
ociosos rics tenen una mitjana de
vida superior als 24 anys per so-
bre de l’edat dels treballadors.

Diumenge dia 17 de gener
ens va deixar un company de la
PAH. Només tenia una mica més
de 40 anys, dos fills menors d’e-
dat que vivien amb la seva expa-
rella, amb la qual mantenia unes
relacions cordials, i vivia gràcies a
uns ingressos que procedien d’u-
na pensió d’invalidesa. Evident-
ment que no podia pagar la quo-
ta de la hipoteca i per això nego-
ciàvem amb el Banc Mare Nos-
trum, amb el qual tenia la hipo-
teca, una dació i una condonació
del deute, ja que era impossible

que el nostre company pogués pa-
gar el que el banc li exigia. 

La resposta del banc era que la
situació personal i familiar del
nostre company no era problema
seu. Si a més afegim que la seva
mare, com a avaladora, també es-
tava amenaçada pels bancs i que li
havien anunciat que procedirien al
llançament perquè el seu fill no pa-
gava l’abusiva quota de la hipote-
ca, és fàcil comprendre la situació
del nostre company, de la seva
mare i de tota la seva família.

És possible que molts pensin
que si estava malat, la mort hau-
rà sigut per causes naturals. Altres
no sabran que el Banc Mare Nos-
trum és propietat pública en un
70% a través del FROB, amb una
aportació de diners públics de
més de 730 milions d’euros, i altres
s’escandalitzaran i no entendran
per què els governs socialitzen les
pèrdues dels bancs i privatitzen els
beneficis. El que és cert i irrepara-
ble és la mort del nostre company.

Ens preguntem: ningú es fa
responsable d’aquesta mort?

Quantes altres desgràcies hem
de suportar per culpa de l’espe-
culació dels poders financers?

Perquè els polítics anteposen
el rescat dels bancs i el pagament
del deute per damunt del benes-
tar de les persones? 

Quantes són les persones que
han mort com a conseqüència d’a-
questa enorme estafa que ens fan
pagar a les classes més febles i vul-
nerables?

Que l’amic que ens ha deixat
sàpiga que nosaltres continuarem
lluitant contra les injustícies i els
poders financers com ho va fer ell
i no descansarem fins a aconseguir
que tothom pugui viure amb dig-
nitat en un habitatge assequible.

per Pedro Jesús Fernández         

4Hem perdut un company

La resposta del banc

era que la situació

personal i familiar del

nostre company no

era problema seu
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Clara Segura porta al Zorrilla
‘Una giornata particolare’

TEATRE4Cita ineludible la d’a-
quest dissabte dia 30 de gener al
Teatre Zorrila. Clara Segura i Pa-
blo Derqui, dirigits per Oriol
Broggi, porten a Badalona l’exi-
tosa obra teatral Una giornata
particolare, basada en el clàssic
del cinema italià d’Ettore Scola
de títol homònim.

L’obra, ambientada en la
Roma de Mussolini preparada
per submergir-se en plena sego-
na Guerra Mundial, presenta la
trobada accidental de dos veïns
d’escala aïllats d’una societat
immersa en el feixisme. Mentre
la família nombrosa d’Antoniet-

ta abandona casa seva per anar
a veure la marxa militar orga-
nitzada per Mussolini amb pre-
sència de Hitler, ella descobreix
que, al pis del costat, un home
viu angoixat la resistència al rè-
gim feixista. Es coneixen, parlen
i Antonietta s’adona que la vida
pot anar molt més enllà de la
seva petita quotidianitat com a
mestressa de casa.

La treballada escenografia i la
brillant interpretació de Segura
i Derqui completen el còctel d’u-
na gran història que, a més,
compta amb la participació de
l’actriu badalonina Rosa Gàmiz.

La Generalitat ha obert el procés
per licitar la redacció del projec-
te i la posterior direcció de l’obra
de construcció del nou edifici de
l’Institut d’Educació Secundària
Ventura Gassol, a Montigalà. Així
doncs, l’administració catalana
fa el primer pas per atendre una
de les demandes històriques de la
comunitat educativa de Badalona.
L’adjudicació del contracte su-
posarà una despesa de 326.000
euros i preveu adaptar el projec-
te inicial a través d’una permuta
de terreny amb el solar de la fu-
tura Escola Montigalà.

El nou institut tindrà capaci-
tat per a 690 alumnes i disposa-
rà de 34 aules, 3 laboratoris, bi-
blioteca, gimnàs, una cafeteria i
una pista poliesportiva. Les ofer-
tes per fer-se amb el projecte es
coneixeran el 19 d’abril i un cop
adjudicat, el període per redactar-
lo és d’un màxim de cinc mesos. 

Després que la Generalitat
publiqués l’obertura del procés de
licitació, la reacció de la Platafor-
ma de la Zona Educativa Monti-
galà (ZEM) va ser immediata. La
plataforma va reactivar fa apro-
ximadament un any la mobilit-
zació al carrer per tornar a posar
sobre la taula la reivindicació his-
tòrica de l’institut i ara, tal com ex-
pressen en un comunicat, consi-
deren que el pas fet per l’admi-

nistració és una “bona notícia
que arriba amb retard”. “Segui-
rem amb atenció l'evolució dels
tràmits per substituir el vell edi-
fici del Ventura Gassol per un de
nou”, avisen.

A més, ZEM recorda que el
projecte educatiu no serà complet
fins que no  es planifiqui la cons-
trucció de l'edifici de l'Escola
Montigalà, que actualment fun-
ciona amb barracons.

Primer pas per a la construcció
del nou institut Ventura Gassol

Participació | 3.730 vots als pressupostos municipals
Un total de 3.730 veïns d’un cens de 180.000 s’han implicat en els pressupostos participatius que impulsa

l’Ajuntament i han votat com volen que es distribueixin 500.000 euros dels comptes municipals. Els projec-
tes més votats han estat ‘Activitats culturals descentralitzades’, ‘Oficina local de l’Energia’ i ‘Ajuts reintegra-

bles “microcrèdits”’, mentre que ‘Llums de Nadal a les zones comercials’ ha estat l’opció menys popular. 

Redacció
MONTIGALÀ

La licitació arriba després de diverses mobilitzacions. Foto: Twitter
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El Círcol tindrà un any més per
intentar quedar-se a la plaça de
la Vila. El Ple Municipal va apro-
var dimarts una suspensió de lli-
cències proposada pel govern
municipal que impedeix qualse-
vol obra o canvi d’usos en el sec-
tor de la plaça de la Vila comprès
entre els carrers Sant Anastasi i
Francesc Layret, on hi ha la seu
del Círcol, i que afecta una dot-
zena de propietaris. Una apro-
vació que arriba després que un
comprador oferís 900.000 euros
al propietari de la finca on el Cír-
col té establerta la seva seu en rè-
gim de lloguer.

L’executiu de Sabater em-
marca la iniciativa en la voluntat
de revisar el planejament urba-
nístic actual. En aquest sentit,
tal com ja va expressar en decla-

racions a Línia Nord, el regidor
d’Urbanisme, Oriol Lladó, va rei-
terar durant el Ple la voluntat de
transformar la plaça de la Vila en
un espai “central i dinàmic”.

La proposta del govern va re-
bre el suport de PSC i CiU, men-
tre que PP i Ciutadans van votar-
hi en contra. Els populars consi-
deren que el govern ha presentat
la proposta “d’amagat”, mentre
que Ciutadans posa en dubte la le-
galitat de la suspensió de llicències.   

Mentrestant, el Círcol ha re-
but positivament la iniciativa.
“Celebrem que l’Ajuntament con-
sideri la situació com un as-
sumpte de ciutat i no del Círcol”,
argumenta el seu president, Toni
Forteza. Més enllà de la suspen-
sió de llicències, Forteza valora
positivament que el consistori
aposti per reordenar la plaça de
la Vila. “Entenem que aquest re-
ordenament preveu la nostra
continuïtat”, conclou.

El Círcol confia a poder mantenir la seva ubicació actual. Foto: Línia Nord 

El Círcol guanya temps per
definir el futur de la seva seu
» El Ple aprova una suspensió de llicències a la plaça de la Vila

» El govern obté el suport de PSC i CiU, mentre que PP i C’s s’hi oposen

Sant Roc vol que Sabater ajudi
les comunitats a pagar el deute

SOCIETAT4L’Associació de
Veïns (AVV) de Sant Roc ha de-
manat a l’Ajuntament que col·la-
bori econòmicament amb les
comunitats de veïns del barri per
fer front al gran deute que bona
part d’aquestes acumulen. En to-
tal, l’AVV xifra en 825.000 euros
el deute contret per un centenar
de comunitats de veïns des del
2005 en concepte de factures de
llum o d’assegurances.

En aquest sentit, l’AVV ha ex-
pressat en un comunicat que la
situació no suposa només un
problema econòmic, sinó so-
cial. “Els veïns que paguen estan
totalment exaltats quan veuen
que a la seva comunitat, en
comptes de tenir un mínim de
fons, tenen deutes amb el banc
o les companyies de subminis-
tres”, assegura l’associació. És

per això que els seus represen-
tants demanen a l’administració
que intervingui i “sostingui” les
comunitats mentre es cobren
els deutes per la via judicial.

L’AVV demana que puguin
sol·licitar finançament per part
de l’administració aquelles fin-
ques que tinguin un saldo ne-
gatiu per impagaments, les que
no comptin amb un fons de re-
serva i aquelles que, malgrat te-
nir un saldo positiu, aquest vagi
destinat a quotes dels veïns per
assumir part del deute.

A més, l’associació assegura
que les comunitats es compro-
metrien a tornar tots els diners
en un termini de cinc anys, sen-
se interessos, i proposa que l’ad-
ministració prorrogui cinc anys
més la devolució si hi ha cir-
cumstàncies que ho justifiquen.

L’Ajuntament crearà 
un Consell de la Seguretat

JORNADES4L’Ajuntament im-
pulsarà un Consell de la Segu-
retat, un nou organisme que
haurà de vetllar pel desenvolu-
pament i l’aplicació d’un model
de seguretat propi de Badalona
basat en la proximitat, la pre-
venció, la reeducació, la lluita
contra la desigualtat i en el con-
trol democràtic de la ciutadania.

Aquesta és una de les prin-
cipals conclusions de les jorna-
des sobre seguretat que, sota el
títol Una Badalona amable,
una ciutat segura, es van cele-
brar aquest passat cap de set-

mana al Centre Cívic La Salut i
en les quals hi van participar
més de 200 persones.

En el discurs de cloenda de
l’acte, i conscient que l’enfoca-
ment que el govern fa de la se-
guretat ha generat crítiques de
l’oposició –sobretot del PP–,
l’alcaldessa Dolors Sabater va vo-
ler deixar clar que “és molt im-
portant no confondre l’amabili-
tat amb la feblesa, ja que es pot
ser amable i això no vol dir que
se sigui feble, i també es pot ser
molt comprensiu i això no vol dir
que se sigui permissiu”.

Reclamen més inversió a Sant
Crist a l’espera dels laterals

DEMANDA4El govern munici-
pal ha reclamat aquesta setma-
na a la Generalitat millores ur-
gents a la zona dels laterals de la
C-31 al seu pas per Sant Crist   a
l’espera que es pugui dur a ter-
me la segona fase de les obres
d’aquests laterals, una actuació
que Ferran Falcó, nou secretari
de Territori i Sostenibilitat de la
Generalitat, ja ha descartat que
es pugui materialitzar en els
pròxims 4 anys, malgrat que
assegura que es pot “avançar” al
respecte.

Així ho va afirmar Falcó en
declaracions a Ràdio Ciutat de
Badalona fa pocs dies i així ho as-
sumeix també l’executiu de Sa-

bater, que espera que, com a mí-
nim, les obres es puguin licitar en
aquest mandat. És per això que,
com que va per llarg, el govern
municipal demana que s’inver-
teixi a la zona per combatre la
seva degradació.

ALBIOL EXIGEIX MÉS
Per la seva banda, el popular Xa-
vier García Albiol ha presentat a
la Mesa del Parlament una pro-
posta de resolució en què insta el
Govern de la Generalitat a in-
cloure en els pròxims pressu-
postos una dotació econòmica
per licitar les obres de construc-
ció d’aquest lateral. “Ja fa mas-
sa anys que esperem”, afirma.

Redacció
BADALONA
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POLÍTICA4El Ple de l’Ajunta-
ment corresponent al mes de ge-
ner celebrat aquest passat di-
lluns va aprovar de manera defi-
nitiva la dissolució de l'organisme
autònom Institut Municipal d'Es-
ports (IME). Aquest acord de
dissolució, al qual van donar-hi
suport el PSC i Gent d’Esquerres
mentre que SOM, Ciutadans i el
PP es van abstenir, contempla
també la subrogació de l'Ajunta-
ment en els drets, obligacions
laborals i de seguretat social dels
treballadors de l’IME i la seva in-
tegració en la plantilla, així com
en la relació de llocs de treball de
l'Ajuntament, que prestarà els
serveis esportius que fins ara
oferia aquest organisme.

Precisament la subrogació
dels treballadors per part de l’A-
juntament va ser un dels punts
més polèmics de l’acord. Segons
Ciutadans, aquest fet “pot vul-
nerar la legislació vigent perquè
s’està perjudicant el principi d’i-
gualtat i el dret a la promoció in-
terna dels funcionaris que han
obtingut la seva plaça mitjançant
una oposició”. 

Per la seva banda, des de
SOM Gramenet, i malgrat que els
sembla bé que l’Ajuntament re-
cuperi la gestió directa de l’or-
ganisme, creuen que “manca
documentació” per tirar enda-
vant el procés i, en aquest sentit,
consideren que el govern muni-
cipal s’ha “precipitat”. 

ACCIDENT4Abans-d’ahir al ves-
pre un autobús urbà, concreta-
ment el B31, va provocar un ensurt
majúscul entre els veïns i via-
nants a la plaça de la Vila. Cap a
les nou del vespre, el vehicle va im-
pactar contra la boca de metro de
la parada de Santa Coloma i una
cabina de l’ONCE, a la cruïlla de
Sant Carles i Sant Llorenç Serra.

L’autobús va arrencar un sen-
yal del metro i la seva part da-
vantera va quedar suspesa sobre
el buit de les escales que con-

dueixen a l’interior de l’estació, per
on va fer caure una motocicleta
que havia arrossegat uns metres. 

En el moment de l’accident no
hi havia passatgers dins l’autobús,
ni tampoc conductor, per la qual
cosa la hipòtesi més probable és
que el vehicle es desfrenés men-
tre estava estacionat fora de ser-
vei. Tot i això, fonts de Tusgsal,
responsable del servei, han expli-
cat a Línia Nordque la compan-
yia continua estudiant les causes
de l’accident. El recorregut habi-

tual del B31 cobreix el trajecte en-
tre el barri de Manresà a Badalo-
na i el centre de Santa Coloma.

4 FERITS LLEUS
Després de l’accident, diverses
unitats de Bombers i Mossos
d’Esquadra van desplaçar-se al
lloc dels fets. A través del seu
compte de Twitter, els Bombers
van informar que quatre via-
nants havien patit ferides lleus,
entre els quals una dona que va
patir un ataca d’ansietat.

Moció | Ciutat lliure de tràfic de dones per a la prostitució
El Ple del dilluns passat va aprovar, a proposta del PSC, una moció mitjançant la qual la ciutat
passa a formar part de la Xarxa de ciutats lliures del tràfic de dones, nenes i nens destinats a la
prostitució. Així doncs, Santa Coloma és la primera ciutat de Catalunya que se suma a aquesta

xarxa i, a partir d’ara, intensificarà els esforços per sensibilitzar els veïns i veïnes al respecte.  

Una imatge d’arxiu de l’Institut Municipal d’Esports. Foto: Arxiu

Ensurt a la plaça de la Vila

L’autobús va impactar contra la boca de metro de Santa Coloma. Foto: Twitter

El Ple ratifica la dissolució de
l’Institut Municipal d’Esports

El nou conseller de Salut de la Ge-
neralitat ja té deures sobre la tau-
la, almenys pel que fa a Santa Co-
loma. L’alcaldessa, Núria Parlon,
ha enviat una carta a Antoni Co-
mín per demanar-li, entre altres
coses, que el departament treba-
lli per reduir les llistes d’espera de
proves diagnòstiques a l’Hospital
de l’Esperit Sant, que segons Par-
lon són “les més llargues de Cata-
lunya”, amb més de 2.500 perso-
nes pendents de ser ateses i amb
un temps d’espera de 123 dies.

La batllessa argumenta que
“molts ciutadans pateixen la de-
valuació del servei de salut públic”
i convida el conseller a visitar la
ciutat durant el primer trimestre
de l’any.

La queixa arriba després que
el Ple Municipal de desembre

aprovés per unanimitat una mo-
ció que instava el departament a
investigar els motius pels quals es
produïen les llargues llistes d’es-
pera i a ampliar la referència hos-
pitalària del municipi perquè els
colomencs puguin ser atesos a
l’Hospital Germans Trias i Pujol de
Badalona. Unes reivindicacions
que Parlon ha recordat ara a Co-
mín. A més, la moció aprovada pel

Ple estableix que si el departament
no respon les peticions durant el
primer trimestre de l’any, l’Ajun-
tament retirarà els seus dos re-
presentants del Patronat de la
Fundació de l’Hospital.

Aquesta publicació s’ha posat
en contacte amb el departament
per conèixer la reacció de Comín
a les peticions de Parlon, però no
ha obtingut resposta.

2.500 persones esperen proves de diagnosi al centre. Foto: Google Maps

Parlon vol que Comín redueixi 
les llistes d’espera a l’Esperit Sant
» L’alcaldessa envia una carta al nou conseller de Salut en què critica

la “devaluació” del servei de salut públic d’assistències a la ciutat

Redacció
SANTA COLOMA
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Centre Comercial Passeig de la Salut
www.passeigsalut.com

“M’estimo més 
perdre una venda 
que un client”

Montse Carmona
Calçats Glomi

Des de l’any 1999, al número 24 del carrer
Quevedo hi ha els professionals d’ONA-
cústica, el centre auditiu de referència del
Centre Comercial Passeig de la Salut.

L’empresa va néixer fa gairebé 10 anys
i actualment compta amb dos centres
més: un a Mataró i un altre a Barcelona.

Paco Periago, responsable del centre,
explica que “normalment el nostre per-
fil de client sol ser gent gran, que ens vi-
sita acompanyada dels seus fills”.
Aquesta mena de problemes, però, també
afecten els més petits. “Molts nens patei-
xen problemes patològics que cal co-
rregir amb audífon”, diu Periago, que

adverteix que “caldria canviar alguns hà-
bits estesos, com netejar-se amb basto-
nets, perquè si no es fa amb cura es pot
perforar el timpà”. 

ONAcústica té aparells d’última tecno-
logia que es poden connectar al telèfon.
“Funcionen com un auricular de mans
lliures”, detalla Periago.

L’horari d’ONAcústica és de 10 del matí
a dos quarts de 2 del migdia i de 5 de la
tarda a dps quarts de 9 del vespre de di-
lluns a divendres. Tots els dissabtes atenen
les visites concertades, que es poden sol·li-
citar per telèfon (934 604 077) o al web
www.onacustica.net.

Fa poc més de dos mesos que Calçats
Glomi va mudar-se al número 12 del ca-
rrer Floridablanca. Al capdavant del ne-
goci hi continua la Montse Carmona, que
acumula gairebé tres dècades d’expe-
riència en el comerç del calçat.

“Normalment els canvis són com-
plicats, però tinc la sensació que
aquest ha estat per anar a millor”, ex-
plica Carmona, que confia en que la
campanya de rebaixes impulsi encara
més la seva botiga. 

Calçats Glomi aposta per models fa-
bricats a l’estat espanyol. “Al nostre ca-
tàleg s’hi poden trobar sabates

fabricades a Elx o a Albacete. Tenim
models infantils, per home i per dona.
A més, si alguna de les nostres clien-
tes té un peu gran (42-43) o algun
home necessita un 49 o un 50, el puc
aconseguir”, admet Carmona, que prio-
ritza l’atenció al client. “M’estimo més
perdre una venda que perdre un
client. Una frase que sempre dic és
que el que no vull per a mi no ho vull
per ningú”, conclou Carmona.

L’horari de Calçats Glomi és de dos
quarts 10 del matí a dos quarts de 2 del
migdia i de 5 de la tarda a 9 del vespre
de dilluns a dissabte.

“La gent hauria
de canviar alguns
dels seus hàbits”

Paco Periago
ONAcústica
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Ens rep després de vuit mesos
de govern en minoria del
PSC a l’Ajuntament. Quin

balanç fa de la gestió duta a terme
fins ara?
El balanç és positiu perquè conti-
nuem amb la feina feta des de fa
anys. A més, hem desembossat al-
guns temes encallats, com el destí
del Bloc Venus de La Mina. També
tenim el vistiplau verbal per conti-
nuar amb el Consorci de La Mina.
D’altra banda, una de les meves fei-
nes com a alcalde és teixir compli-
citats amb altres administracions i,
per exemple, en el cas de les Tres Xe-
meneies ho he fet amb Badalona,
Barcelona i la Generalitat.

Abans d’entrar a fons en aques-
tes qüestions, m’agradaria que
assenyalés els principals reptes
que el seu govern haurà d’afron-
tar durant el mandat.
En primer lloc, mantenir l’estabili-
tat econòmica. Vam començar el
2015 amb un deute de 175 euros
per habitant i ara ja se situa en 151.
De fet, segons les nostres previ-

sions, el 2016 podria acabar amb
uns 116 euros de deute per habi-
tant. D’altra banda, volem crear ri-
quesa a la ciutat, millorant els
polígons industrials i aprofitant l’o-
bertura que representarà el Cam-
pus de la Universitat Politècnica de
Catalunya.

Li agradaria que algun altre
grup municipal entrés al seu go-
vern per poder encarar més cò-
modament aquests reptes?
Sí, però fins ara no ha estat possi-
ble. A l’inici del mandat molts
grups ens deien que estaven d’a-
cord amb gran part de les nostres
idees, però de moment no ha qua-
llat cap pacte.

Pensa en algun grup en concret
a l’hora de formar govern?
Sí, penso en més d’un.  ICV-EUiA és
el grup amb qui treballem més
preferentment, però Ciutadans,
ERC i Convergència també ens van
aprovar el cartipàs, per exemple.

Continuem parlant de reptes.
L’Ajuntament ha fet públic un
comunicat en què assenyala la
transformació del front litoral i
les Tres Xemeneies com un dels
projectes “més importants” de

la ciutat. Tot plegat farà néixer
un nou barri?
Sí, donarà lloc a un nou barri i a
nous espais públics com, per ex-
emple, una platja, un passeig i
equipaments. Ara bé, ha de ser un
barri molt ben connectat amb la
resta de la ciutat, on es generi  ocu-
pació per als veïns i amb un equi-
pament potent dedicat a les Tres
Xemeneies.

Tindrà habitatges de protecció
oficial aquest nou barri?
Sí, però encara hem de definir en
quin percentatge. Crearem una
comissió política amb l’Ajunta-
ment de Badalona per fer el segui-
ment dels treballs i projectes.

Si el projecte de transformació
del front litoral és tan impor-
tant, per què la declaració de Bé
Cultural d’Interès Local (BCIL) de

les Tres Xemeneies no s’ha fet
efectiva encara?
Són coses diferents. Hem intentat
arribar a acords amb el propietari
(Endesa) per no sotmetre’ns a de-
mandes i reclamacions. De tota
manera, ja he dit que no firmaré
mai la llicència d’enderroc.

Sí, però des del 2012 Endesa ha
desmantellat part de les instal·la-
cions. S’ha perdut  massa patri-
moni industrial? 
No. Si ningú s’encarregava de la
maquinària, aquesta hauria quedat
inservible. Era complicat mantenir
tot el que hi havia a l’interior. L’im-
portant és conservar els edificis.

Deixem el front marítim i movem-
nos fins al barri de Besòs. Mesos
enrere vam haver de lamentar la
mort de Cristian. Es podria haver
evitat?
No. Quan una persona surt de casa
amb un ganivet disposada a fer-lo
servir, com ho evites? És un fet que
ens va deixar molt tocats, perquè
crec que estàvem treballant bé al
barri amb els Mossos i l’Associació
de Veïns.

En qualsevol cas, quina solució
preveu per acabar amb el con-

flicte dels pisos ocupats que s’ar-
rossega des de fa temps?
Cal sensibilitzar els jutges perquè,
en casos com els del barri de
Besòs, autoritzin ràpidament el
llançament de les persones que
han ocupat l’habitatge. 

L’Ajuntament té poc marge d’ac-
tuació, doncs?
No podem actuar, tot i que alguna
vegada, amb la col·laboració amb
els veïns, s’han evitat ocupacions.

Desplacem-nos a un altre punt de
la ciutat. Anem a La Mina. Abans
comentava que hi ha el compro-
mís verbal de prorrogar el Con-
sorci. Quan es farà oficial?
No ho sé, cal que totes les adminis-
tracions que en formem part acor-
dem els programes que volem
desenvolupar.

Parlant de programes, la Plata-
forma d’Entitats Veïnals de La
Mina denuncia que no s’ha com-
plert el pla de transformació so-
cial i urbanística del barri impulsat
pel Consorci. La pròrroga d’a-
quest organisme demostra que
no s’han complert els objectius?
Hi ha una cosa que és molt difícil...
Com soluciones la pobresa?

Joan Callau
Alcalde de Sant Adrià de Besòs

Text: Andreu Merino
Fotografia: Neus Marmol

“Puc assegurar que l’adjudicació de 
les carpes Marina Besòs va ser correcte”

“La transformació 

del front litoral 

donarà lloc a un nou

barri de la ciutat”
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Bé, això li hauria de preguntar jo
a vostè.
Crec que el Consorci ha complert
molt bé els seus objectius. Ha re-
urbanitzat el barri, l’ha comunicat.
Ara bé, no hem aconseguit vendre
tot l’habitatge de lliure mercat que
volíem i moltes persones també
han hagut de recórrer als Serveis
Socials de l’Ajuntament. Però pel
que fa a tota la resta, hem fet equi-
paments, la comissaria dels Mos-
sos, el campus de la UPC... Pensa
que als anys 90 La Mina complia
amb totes les característiques típi-
ques d’un barri marginal. Ara l’hem
comunicat.

Una mica cul de sac sí que ho
continua sent. La Rambla segu-
eix sense arribar al mar, per ex-
emple. 
Nosaltres preveiem fer arribar la
Rambla al mar, però quan es pugui
fer.  Ara a La Mina hi conviuran la
realitat d’origen barraquista del
barri amb la nova realitat que
aportarà el campus universitari,
que serà molt positiva. 

En un barri amb tant abandona-
ment i fracàs escolar, posar-hi
una universitat és començar la
casa per la teulada?
No. Són coses independents. El
que hem de fer és recórrer al De-
partament d’Ensenyament de la
Generalitat per lluitar contra el
80% d’absentisme en educació se-
cundària que hi ha al barri. Potser
cal refer els plans educatius i, so-
bretot, comptar amb la comunitat
gitana de La Mina a l’hora de dis-
senyar les polítiques.

Un dels objectius del pla de
transformació del barri era que el
Bloc Venus anés a terra. Es com-
plirà?
No. Els veïns que han volgut i
pogut s’han traslladat. Per a la
resta, el que farem és rehabilitar l’e-
difici. No pots forçar els veïns a ad-
quirir un crèdit per tenir accés al pis
que els hi oferim a un altre lloc.
L’objectiu ara és rehabilitar l’edifici.

De tota manera, El Pla Especial
de Reforma Interior (PERI), apro-
vat l’any 2002, preveu que el
Bloc Venus s’enderroqui, i en-
cara és vigent.
Sí, s’ha de canviar.

La seva voluntat, doncs, és tro-
bar algun aliat polític al Ple que
li doni suport per canviar l’orde-
nació del barri?
Sí.

Han mantingut converses amb
algú?
No.

En el reportatge sobre el Bloc
Venus publicat al número 156
de Línia Nord, explicàvem que a
l’edifici hi ha habitatges sege-
llats i vigilats per Los Manolos-
Tío Cristina.
SÍ, el Consorci fa un concurs d’ad-
judicació i s’hi presenten empreses
per fer la vigilància dels pisos. Tot
és perfectament legal.

Són els mateixos Los Manolos
que fan altres tasques de vigi-
lància al barri?
No ho sé.

Creu que situacions com les del
Bloc Venus poden ser les cau-
sants de l’exclusió social que hi
ha al barri?
El problema de La Mina és la po-
bresa.

I en un lloc com el Bloc Venus no
és més fàcil que es generi po-
bresa? Tenint en compte que qui
pot marxar ho fa i qui no es veu
obligat a quedar-s’hi...
Explica-ho com vulguis, però el
problema del barri és la pobresa,
com ho demostra el fet que el

deute que els veïns del barri han
contret pel seu habitatge es va en-
filar amb la crisi. Des de sempre els
edificis de Venus i Saturn han estat
els més conflictius, on s’hi ha venut
més droga... Això sí, fent viure 200
famílies en aquestes condicions,
no afavoreixes que la seva situació
es pugui regenerar.

Els veïns del bloc han presentat
un requeriment al Consorci de
La Mina, exigint que es com-
pleixi el compromís d’enderro-
car l’edifici. 
Sí.

Si no es fa, diuen, es plantegen
presentar un contenciós adminis-
tratiu contra el Consorci.
Nosaltres ja hem parlat amb ells.
Tots els passos que hem fet estan
ben coberts jurídicament.

Parlant de justícia, i canviant de
tema, l’adjudicació de les carpes
Marina Besòs ha acabat als tribu-
nals, amb l’exalcalde Canga im-
putat per presumpta estafa i
prevaricació. Vostè, com a actual
alcalde i antic regidor d’Urba-
nisme, pot assegurar que el pro-
cés d’adjudicació va ser correcte?
Sí. Tots els processos administra-
tius es van fer bé.

Per tant, no és cert que l’Ajunta-
ment concedís uns terrenys que,
en realitat, eren propietat del
Consell Comarcal?
No, tot va ser correcte i impecable.

Més enllà dels tribunals, l’Ajun-
tament està realitzant una co-
missió de seguiment del cas. Les
compareixences, però, no es
duran a terme fins que hi hagi
una sentència judicial ferma.
Quina utilitat tindrà si el cas ja
està tancat?
Bé, és una comissió de seguiment
de les accions fetes per l’Ajunta-
ment. No podem muntar un tribu-
nal alternatiu.

De cara a futures ocasions, no
creu que seria un bon exercici de
transparència que anteriors res-
ponsables municipals puguin
retre comptes de la seva gestió
a l’Ajuntament als responsables
polítics actuals? 
Bé, jo crec que mentre hi ha un pro-
cés judicial obert has de respectar
que les persones investigades pu-
guin defensar-se i no complicar les
coses. Cal respectar els processos
judicials.

Un altre tema que ha generat
polèmica darrerament és la
Feria de Abril i la decisió de l’A-
juntament de Barcelona de fer
un concurs per adjudicar-ne la
gestió, cosa que no ha agradat a
la FECAC. Crec que volia expres-
sar-se més a fons respecte de les
declaracions que va fer a Línia
Nord la setmana passada...
Bé, jo penso que han de ser les en-
titats les que han de muntar la

Feria. A partir d’aquí es pot dema-
nar a la FECAC que reti comptes
sobre les subvencions... Això i més!
Però si la Feria de Abril té sentit és
perquè les entitats l’organitzen.
Qualsevol pot muntar una Feria
de Abril, però només és cultura
popular si la fa el poble.

Quines serien per a Sant Adrià
les conseqüències si finalment la
Feria de Abril no es fa al Fòrum?
Sobretot ho notaríem pel que fa a
la visibilització del municipi, no
tant en l’àmbit econòmic.

Ha parlat amb Ada Colau o la
FECAC per intentar desencallar
el conflicte?
No.

Parlant d’altres alcaldesses, Sa-
bater (Badalona) i Parlon (Santa
Coloma) han evidenciat la bona
sintonia que hi ha entre les dues.
Vostè també en té amb elles?
Sí. El nostre àmbit de relació ha de

ser el Consorci del Besòs i el Pla Es-
tratègic Metropolità. Amb Bada-
lona tenim una bona relació arran
de les converses sobre el futur de
les Tres Xemeneies, mentre que
amb la Núria també hi ha un afecte
personal.

Acabem amb una pregunta
d’àmbit nacional. Com veu l’e-
tapa que ara s’obre a Catalunya
amb el nou Govern del president
Puigdemont?
Jo crec que el procés sobiranista
porta a la paralització del país.  La
independència només s’aconse-
gueix amb acord o amb un con-
flicte gran. Si no hi ha acord ni tens
aliats exteriors, això només pot
acabar malament o a garrotades.
El gran triomfador del procés és
Convergència Democràtica de Ca-
talunya, que segueix manant i té
temps de refer-se. 

“Amb Badalona tenim

una bona relació i

amb Santa Coloma,

amb la Núria, també

hi ha afecte personal”

“El procés 

sobiranista de 

Catalunya només 

pot acabar malament

o a garrotades”
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–Al Bloc Venus hi ha edificis buits
vigilats per Los Manolos.
– Sí, tot és perfectament legal.
– Són els mateixos Los Manolos 
que fan altres tasques de 
vigilància al barri?
–No ho sé.
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La novel·la negra catalana va fer
una parada a Tiana abans de
prosseguir el seu camí cap al
BCN Negra –que arrenca tot
just avui–. El quart Tiana Negra,
celebrat els dies 22 i 23 de gener,
va ser “tot un èxit de participa-
ció”, segons afirma Sebastià Ben-
nasar, director del festival. I és
que enguany van assistir a la
cita 800 persones, 200 més que
l’any passat, les quals van poder
gaudir dels autors i les obres
més importants del panorama
actual de la novel·la negra cata-
lana i internacional. A més, du-
rant el cicle es van vendre més lli-
bres que en l’anterior edició.

Bennasar també destaca que
el festival tianenc “està consoli-
dat i ja forma part de l’agenda
dels amants del gènere”. Per a la
regidora de Cultura, Núria Blas-
co, l’alta assistència es deu, en

gran part, al fet que el poble està
“totalment implicat” en el cicle.

Blasco destaca per sobre de
tot l’homenatge al col·lectiu Ofè-
lia Dracs el primer dia de festival,
durant el qual van pujar a l’es-
cenari alguns dels seus membres
més destacats. Una opinió com-
partida per Bennasar. “Va ser
l’acte més emocionant”, assegu-
ra el director, que lloa la “lliçó de
literatura” que van oferir els in-
tegrants del col·lectiu. 

Una altra de les activitats
més destacades del Tiana Negra
va ser el “combat de boxa literà-
ria”, protagonitzat pels inesperats
púgils Francesc Ribera ‘Titot’ i
Damià del Clot, un dels actes
“més divertits”, segons Bennasar.

El festival va cloure amb la
presentació de la novel·la Con-
sulting, escrita pel francès Fran-
çois Thomazeu, una obra que
agafa com a temàtica els con-
flictes a la feina. 

Taula de debat en el marc del certamen. Foto: Tiana Negra

Tiana Negra es consolida i 
creix en nombre de participants
Redacció
TIANA

Tiana
Xerrada | El meteoròleg de TV3, Eloi Cordomí, a la Sala Albéniz
En el marc del cicle de conferències de l’aula d’extensió universitària TIMO, l’home del temps de 
TV3, Eloi Cordomí, farà una xerrada avui a la Sala Albéniz sobre el canvi climàtic. Cordomí, a més, 
és llicenciat en Física per la Universitat de Barcelona. El cicle de xerrades seguirà el pròxim 11 de febrer
de la mà de l’economista Marcos Eguiguren, però en aquest cas a la Biblioteca Tirant lo Blanc de Montgat. 

El consistori fa un pas contra
l’homofòbia i l’assetjament

DRETS SOCIALS4L’Ajuntament
s’ha sumat al manifest del mo-
viment contra l’assetjament es-
colar i ‘l’LGTBIfòbia’ que es va
llegir a la manifestació d’ahir a la
plaça Sant Jaume de Barcelona
en protesta per la discriminació
que pateixen els col·lectius de
gais, lesbianes i transsexuals, i
per recordar la figura d’Alan, el
jove de Rubí que es va suïcidar la
Nit de Nadal perquè no va su-
portar les vexacions que patia al
seu entorn per ser transsexual. 

El consistori tianenc també
va participar en la mobilització
de la mà del regidor de la CUP
Àlex Rosa, tal com es va acordar
amb l’equip de govern. 

El manifest recorda la llei
aprovada l’octubre del 2014 pel
Parlament, per garantir els drets
del col·lectiu de gais, lesbianes,
transsexuals i bisexuals –la qual
destaca com “pionera al món”–
i en demana la seva “imple-
mentació total” per tal d’evitar
casos com el d’Alan o molts al-
tres de similars que tenen lloc ara
mateix a Catalunya. 

“Les administracions públi-
ques han de ser qui pilotin d'a-
cord amb les entitats tots els me-
canismes necessaris per fer front
aquesta greu vulneració de drets
fonamentals”, resa el manifest.
Sembla que encara queda mol-
ta feina a fer.

Ja s’apropa una de les festes més
esbojarrades del calendari. El
Rei Carnestoltes ja s’està pre-
parant per portar la festa i la xe-
rinola als carrers catalans. En
aquest sentit, Montgat no serà
una excepció. 

En aquest any de traspàs la
festa ha caigut més aviat de
l’habitual, ja que la primera llu-
na plena de la primavera, que és
la que marca l’inici de la Set-
mana Santa, tindrà lloc el dia 23
de març. Tenint present la his-
tòrica separació de 40 dies en-
tre Carnestoltes i la setmana de
passió –la Quaresma–, només
cal fer comptes.

La celebració al municipi
arrencarà dimarts vinent a la
tarda a l’Espai Jove amb un ta-
ller de màscares gratuït, una

activitat organitzada per tal de
començar a preparar la festa
com cal. Per participar cal ins-
cripció prèvia al mateix Espai
Jove.

EL GRAN DIA DE LA CERCAVILA
Però la celebració pròpiament
dita tindrà lloc el cap de setma-
na del 6 i 7 de febrer. En concret,

el diumenge dia 7 a dos quarts
de 12 del matí se celebrarà la cer-
cavila de les AMPA de l’Escola
Marina i de la Salvador Espriu
que finalitzarà al parc del Tram-
via, on tindrà lloc una festa i se
celebrarà un concurs de dis-
fresses. Una bona ocasió per
desinhibir-se i oblidar-se dels
problemes quotidians.

Una imatge de la cercavila de l’any passat. Foto: Ajuntament

Montgat escalfa motors per 
al Carnestoltes amb un taller

Redacció
MONTGAT

Publiquen el calendari de
portes obertes a les escoles

ENSENYAMENT4Els centres
d’educació infantil, primària i se-
cundària del municipi obriran les
seves portes a partir del mes de
febrer i fins a l’abril per mostrar
les seves instal·lacions a les fa-
mílies montgatines. 

En concret, l’Escola Marina
obrirà foc els dies 16 i 17 de febrer
a partir d’un quart de 10 del
matí. La seguirà l’escola Salvador
Espriu –18 de febrer a dos quarts
de cinc de la tarda–, i ja de cara
al mes següent, el dia 2 de març

a les cinc de la tarda, l’Institut
Thalassa s’obrirà de bat a bat per
a pares i futurs alumnes.

Per a la següent jornada de
visites caldrà esperar fins a l’a-
bril, quan sigui el torn de l’escola
bressol Els Montgatets, el dia 14
d’aquell mes, de 10 del matí a
dos quarts de quatre de la tarda.

Finalment, l’escola d’educa-
ció infantil Parxís mostrarà les
seves instal·lacions de cara als
dies 13 i 14 d’abril, de quatre a
cinc de la tarda.

Serveis | Finalitza l’horari de gener de l’aula d’estudi de la biblioteca
L’horari especial ampliat de gener a l’aula d’estudi de la biblioteca Tirant lo Blanc finalitza demà 

divendres dia 29. Aquest servei, que coincideix amb època d’exàmens, ha estat en marxa des de l’11
de gener, de dilluns a divendres de vuit a deu de la nit, els dissabtes 16 i 23 de gener de dos quarts 
de quatre a dos quarts de nou del vespre i els diumenges 17 i 24 de 10 del matí a dues del migdia. 

L’Escola Marina serà la primera que obrirà les seves portes. Foto: EM
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Durant gairebé tres mesos, bona
part de les botigues locals han
participat en una promoció que
“creu” en la ciutat. Creiem en
Santa Coloma és un projecte
impulsat pel Banc Sabadell en el
qual hi participen Fondo Co-
merç i l’Agrupació de Comerç i
Indústria (Aci). Per participar en
la campanya, els colomencs han
hagut d’omplir una butlleta amb
les seves dades als comerços
adherits a la iniciativa.

Aquesta campanya ja ha arri-
bat a la seva fi i avui dia 28 es
lliuraran els guardons als pre-
miats. En la categoria individual
ha estat Aroa Molina la guan-
yadora, mentre que en la cate-
goria de botigues ha estat Lucía
Moda X Peques la que s’ha en-
dut la victòria.

L’acte d’entrega se celebrarà
a Can Sisteré a partir de dos
quarts de nou del vespre, on Mo-

lina rebrà un xec de 3.000 euros
per gastar-los a les botigues de
la ciutat, mentre que el comer-
ciant guanyador obtindrà 1.000
euros de premi. 

Segons les bases del con-
curs, Molina podrà fer servir el
xec regal durant un únic dia en
almenys tres botigues de la ciu-
tat, una de les quals ha de ser
l’establiment on va entregar la
butlleta de participació. 

Segons els organitzadors,
aquest sorteig ha tingut l’objec-
tiu de convertir el comerç colo-
menc en un de “més fort i com-
petitiu”. I és que, com resa el
lema de la campanya,“si creiem
en el seu comerç, la nostra ciu-
tat creixerà”. 

El concurs, per altra banda,
també ha tingut la seva bossa es-
pecial, dissenyada per Javier
Mariscal. 

Avui es lliuren a Can Sisteré els
premis ‘Creiem en Santa Coloma’
Redacció
SANTA COLOMA

La Confederació de Comerç,
compromesa amb el català

LLENGUA4La Confederació de
Comerç de Catalunya (CCC) vol
donar un impuls a la campanya
La gira del .cat, una iniciativa
fruit de la col·laboració entre la
Fundació punCAT i la platafor-
ma Cap Empresa Sense Web
(CESW), que té com a objectiu
difondre els avantatges de dis-
posar d’un domini acabat en
.cat entre les botigues i empreses
catalanes. Segons punCAT, tenir

un domini així “permet aug-
mentar l’audiència”. A més, la
fundació destaca que les pàgines
acabades en .cat estan “més ben
posicionades” a Google.

La CCC dóna suport a aques-
ta campanya que impulsen dues
entitats que promouen, en el cas
de puntCAT –titular del domini
català–, la identitat catalana a la
xarxa i, pel que fa a CESW, el des-
envolupament digital. 

Tallers d’arquitectura per 
als més petits a Montigalà

BADALONA4Fins al 13 de fe-
brer, el centre comercial Monti-
galà ofereix tallers de construc-
ció per als més petits. A cons-
truir!és el nom d’una activitat on
els infants poden crear castells,
edificis i altres amb peces de di-
ferents colors. A més, la coinci-
dència amb Carnestoltes farà
que també es programin jocs i
activitats diverses. 

Els tallers se celebren els di-
vendres de cinc de la tarda a nou

de la nit, i els dissabtes i festius
d’11 del matí a dues del migdia,
i de cinc a nou del vespre. 

Per altra banda, Montigalà
també sorteja tres entrades do-
bles per al pròxim partit de la
Penya a l’Olímpic, que enfron-
tarà els de Salva Maldonado a
un sempre complicat Estu-
diantes, aquest diumenge a dos
quarts d’una del migdia. Per
participar-hi cal seguir la pàgi-
na del centre a Facebook.  

Badalona | Centre Comerç Badalona entrega els vals del seu sorteig
Centre Comerç Badalona (CCB) va lliurar divendres passat els vals de compra de la campanya Aquest

Nadal fem comerç de proximitat a la seva guanyadora, Montse González, a la botiga Ca l’Enric. L’enca-
rregat d’entregar el premi va ser Enric Monge, propietari i gerent de l’establiment. El premi consisteix

en quatre vals de compra de 50 euros cadascun per bescanviar a qualsevol botiga adherida a CCB.  

Can Sisteré acull aquesta nit el lliurament dels premis. Foto: Arxiu
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La Penya vol començar a créixer
i la victòria de diumenge passat a
Sant Sebastià (70-74) és un bon
punt de partida per fer-ho. Els
verd-i-negres van aconseguir la
setena victòria de la temporada
(tercera a domicili) en un partit
molt igualat que no es va decidir
fins als darrers segons. Brandon
Paul va anotar un triple que do-
nava tres punts d’avantatge a la
Penya mentre que el Pedro Llom-
part no va forçar la pròrroga.

El Joventut va començar el
partit anotant una pluja de triples
que va desconcertar els bascos. Els
locals van reaccionar i van donar-
li la volta al marcador i van mar-
xar al final del primer quart amb
avantatge. L’equip va començar a
jugar pilotes amb Dramé i van
aconseguir remuntar i marxar
amb avantatge al descans (38-40).

La segona meitat va ser un
intercanvi constant de cistelles

que no va permetre que cap dels
dos equips aconseguís dominar
el partit. Dos triples de Sergi Vi-
dal i un de Paul van certificar la
victòria.

Diumenge a les 12:30 del
migdia l’equip començarà la se-
gona volta a l’Olímpic contra
Estudiantes. La Penya va guan-
yar el partit d’anada (83-86). 

PODER SERBI PER A LA PINTURA
Dimecres passat el club va anun-
ciar el fitxatge del pivot serbi Mi-

lovan Rakovic, que multiplicarà
les opcions del joc interior. Ra-
kovic, que estava sense equip, té
experiència a la lliga ACB (va ju-
gar una temporada al Bilbao
Basket) i ha signat amb el club
fins a final de temporada. En la
seva primera aparició com a ju-
gador verd-i-negre, el balcànic va
assegurar que li agradaria “que
l’equip arribés als play-off” i que
fitxar per la Penya va ser “molt
fàcil perquè el meu amic Goran
Suton és aquí”.

El triomf contra el GBC, 
punt d’inflexió per a la Penya

Barcelonès Nord | L’UBSA se situa com a líder de la Copa Catalunya
Canvi al capdavant de la Copa Catalunya masculina. La victòria de l’UBSA contra el Sedis (90-53),

combinada amb la derrota del Sant Josep a Cerdanyola (77-71) fa que els adrianencs avancin els 
badalonins pel basket average. Círcol i Minguella no van poder aconseguir la victòria. Els catòlics

van caure a Castellar (78-71), mentre que el Minguella va perdre a Casagemes contra l’Artés (55-69).

Pau Arriaga
BADALONA

Rakovic aportarà la seva força física al joc interior de l’equip. Foto: CJB

Una gran segona part dóna la
victòria a l’Snatt’s Sant Adrià

SANT ADRIÀ4Partit treballat i
onzena victòria. Una gran sego-
na meitat va donar el triomf a l’S-
natt’s Sant Adrià contra el Cole-
gio Santa Gema (62-37).

Les madrilenyes van imposar
el seu ritme i van aconseguir que
les adrianenques tinguessin molt
poc encert des de la línia de 3
punts. Cap jugadora de l’Snatt’s va
anotar més d’un triple i a poc a
poc les madrilenyes van marxar
en el marcador i van arribar a te-

nir un avantatge de 7 punts que
les liles van minimitzar al descans.

El partit va canviar a la sego-
na meitat. Les cistelles van co-
mençar a entrar i el sistema de-
fensiu de Jordi Vizcaíno va acon-
seguir que les visitants només
anotessin 13 punts després del
descans.

Demà passat l’equip jugarà a
domicili. Les adrianenques s’en-
frontaran al Claret al pavelló de la
Universitat de València.

Els Dracs passen per 
sobre dels Reus Imperials

BADALONA4Els Dracs van con-
firmar a la primera jornada de lli-
ga les bones sensacions que l’e-
quip va mostrar a la final de la
Copa Catalana. Els badalonins
van passar per sobre d’un dels de-
butants a la màxima categoria del
futbol americà estatal, els Reus
Imperials (18-62) dissabte passat
a la Pastoreta.

El quarterback Mike Box va
mostrar ben aviat que serà una de

les grans estrelles del curs. El ju-
gador de Georgia va mostrar la
seva bona connexió amb els re-
ceptors de l’equip i va assistir per-
què Drew Clausen, Rob Jackson
i Joan Carles Bartra durant bona
part del matx. El running backca-
talà també va castigar els reusencs
amb les seves curses.

Aquest cap de setmana la
competició s’atura. L’equip de-
butarà a casa el dia 7 de febrer.
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AGENDA SETMANAL
AVUI 28 DE GENER
19:00 Doble presentació de llibres. Podia haver

estat i Non Nobis, Domine, de Jordi Matilló, un
escriptor barceloní apassionat de la novel·la
històrica. / Espai Betúlia.

DEMÀ 29 DE GENER
Matí-Tarda Marató de donacions de sang. Una

unitat mòbil del Banc de Sang i Teixits serà a
la ciutat durant tot el dia perquè tothom qui
vulgui pugui donar. / Mercat del Fondo.

DIUMENGE 31 DE GENER
19:00 Concert d’hivern al Sagarra. L’enfrontament

d’havaneres entre els grups Port Bo i Els Pes-
cadors de l’Escala que traslladarà tothom al Cafè
de l’Havana. / Teatre Josep Maria de Sagarra.

DISSABTE 30 DE GENER
18:00 Partit de bàsquet corresponent a la dis-

setena jornada de la Copa Catalunya masculina
entre la Unió Bàsquet Sant Adrià i el Mata-
ró Parc Boet. Els adrianencs defensaran la pri-
mera posició. / Pavelló Municipal Ricart.

DIUMENGE 31 DE GENER
12:00 37a Roda d’Esbarts Infantil i Juvenil Ca-

talònia. Inclourà les actuacions de l’Esbart
Arrels de Lleida, el Dansaire de Granollers i
el Gaudí i l’Espiga d’Or de Barcelona. / Casal
Cultural de Sant Adrià.

DILLUNS 1 DE FEBRER
18:00 L’hora del conte. Aquesta setmana la his-

tòria triada serà La vella Quaresma i el senyor
Carnestoltes. Marta Catalán dirigirà l’activitat.
/ Biblioteca Tirant Lo Blanc.

DIMARTS 2 DE FEBRER
18:00 Taller de manualitats Un carnaval em-

mascarat. Jornada pensada per preparar les
màscares que es faran servir el dia de Car-
nestoltes. / Biblioteca Tirant Lo Blanc.

DEMÀ 29 DE GENER
20:00 Recital de piano. La pianista Katia Michel

s’encarregarà d’un concert on s’interpretaran
obres de Robert Schumann i d’Enric Granados.
/ Mozartiana, Espai de Formació Musical.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

La UE Montgat vol abandonar la zona
baixa de la Primera categoria del bàs-
quet masculí català. L’equip vermell re-
brà l’Aqua Hotel - UER de Pineda./ Po-
liesportiu Pla de la Concòrdia.

La UE Montgat vol sumar una
victòria contra l’UER Pineda

Dg. 31 de gener a les 18:00

Segona representació de l’obra Les
tres germanes, un dels darrers espec-
tacles del Grup de Teatre. L’obra és l’a-
daptació de la penúltima obra literà-
ria del dramaturg rus Anton Txékhov.
/ Teatre La Colmena.

El grup de teatre la Colmena 
presenta ‘Les tres germanes’

Ds. 30 de gener a les 18:00

Un dels meteoròleg de Televisió de Ca-
talunya, Eloi Cordomí, serà a la vila per
encarregar-se de la conferència Can-
vi climàtic, la previsió meteorològica del
frare al Meteosat. / Sala Albéniz.

Eloi Cordomí parla sobre
el temps a la Sala Albéniz
Avui 28 de gener a les 18:30

Dos dels millors planters del bàsquet
estatal s’enfronten a la divuitena jor-
nada de la lliga ACB, Joventut i Estu-
diantes. / Olímpic de Badalona.

Duel de planters: la Penya 
rep l’Estudiantes a l’Olímpic

Dg. 31 de gener a les 12:30

Quarta jornada consecutiva pun-
tuant. El CF Badalona va su-
mar un empat diumenge passat
a Montigalà contra un dels rivals
amb els quals més s’han vist les
cares els homes de Manolo Gon-
zález, la Pobla de Mafumet (0-0).

El partit va servir per veure
vestits de curt per primera ve-
gada dos dels últims fitxatges del
club, David Serrano i Enric Pi. El
jove jugador cedit pel Girona va
ser un dels futbolistes més actius
del conjunt escapulat, tot i que
l’entramat defensiu que va plan-
tejar Martín Posse va evitar que
les seves accions acabessin en
gol. El veterà Pi va entrar per Se-
rrano i va mostrar una bona en-
tesa amb el ‘9’ badaloní, Sekou
Gassama.

La primera part va ser força
ensopida i les millors ocasions
van ser per al Badalona. Maes-
tre va avisar de les intencions es-
capulades amb un xut alt des de
la frontal de l’àrea i vuit minuts
més tard Morgado ho va provar
des de la frontal de la gran.
Marc Varo va desviar la rema-
tada amb els punys en primera

instància i més tard va blocar la
pilota. Els pobletans, que ocupen
posició de descens, no van acon-
seguir inquietar Morales.

La represa va continuar amb
el mateix ritme baix que la pri-
mera meitat. Després de 30 mi-
nuts sense gaire alternatives, els
dos equips van voler resoldre el
partit però qui va estar més a
prop d’endur-se els tres punts va
ser la Pobla després d’un potent
xut al travesser del davanter vi-
gatà Gil Muntadas.

Demà passat l’equip viatjarà
fins a Sant Adrià, on s’enfronta-
rà a un rival directe de la zona
tranquil·la de la classificació,

l’Espanyol B. En el partit de la
primera volta els escapulats van
aconseguir la victòria (1-0) grà-
cies a un gol de Javi Rodríguez
a 12 minuts per al final.

ARRIBA EL QUART FITXATGE
El treball de la secretaria tècni-
ca del club continua donant re-
sultats. Ahir a la tarda l’entitat va
anunciar la contractació de l’ex-
trem il·licità Joaquín Calderón.
El futbolista, que estava lliure
després d’haver jugat la tempo-
rada passada amb el Sant An-
dreu, ja va entrenar amb els
seus companys durant la sessió
preparatòria d’ahir.

Escapulats i tarragonins es van repartir els punts. Foto: CFB

El CF Badalona empata en 
el dia del debut de Pi i Serrano

Redacció
BADALONA

L’Adrianenc pateix per
derrotar l’Handbol Sesrovires
SANT ADRIÀ4L’Adrianenc va
comprovar dissabte passat que ser
el líder no és gens fàcil. L’equip lila
va haver de treballar de valent per
aconseguir la catorzena victòria
del curs contra l’Handbol Sesro-
vires (31-28) a la Verneda.

Gràcies a la seva còmoda po-
sició a la classificació, els homes
de Daniel Ariño van poder jugar
sense cap pressió i van aconseguir
situar-se per davant en el marca-
dor en quatre ocasions durant la
primera part. Però els de Pedro
Pérez es van mostrar molt sòlids

i contraatacaven tots els intents de
marxar en el marcador de l’equip
del Baix Llobregat. 

El matx no es va decantar a fa-
vor de l’Adrianenc fins al minut
56, quan van aconseguir trencar
les opcions dels visitants amb
tres gols consecutius.

Aquest diumenge l’equip
afrontarà el partit més complicat
de la segona volta. Els adria-
nencs hauran de demostrar que
mereixen continuar a la posició de
privilegi de la classificació en la vi-
sita a l’Handbol Sant Quirze.

Comença el compte enrere
per a la cinquena Maratest

BADALONA4Ahir al migdia l’A-
juntament de Badalona va acollir
la presentació de la cinquena edi-
ció del Maratest, la cursa que
serveix per preparar proves atlè-
tiques de llarga distància, però que
amb el pas del temps s’ha conso-
lidat com una competició presti-
giosa del circuit.

La Maratest se celebrarà el 21
de febrer i els participants podran
triar entre els recorreguts de 15 i
de 30 quilòmetres, que tindran el
seu inici i el seu final a l’avingu-
da d’Alfons XII, davant del Palau
Municipal d’Esports.

Un any més, la Maratest
comptarà amb atletes de l’asso-
ciació Corredors.cat que faran
de llebres i que marcaran els sis
ritmes objectiu de marató en
funció del nivell que tingui cada
participant.

El procés d’inscripció per a
aquesta prova ja està obert i es
podrà fer fins a les 23:59h del dia
16 de febrer. Les inscripcions es
poden fer presencialment a les
botigues Benitosports, a la boti-
ga Atleta’s Domingo Catalán
(Barcelona) o al portal web
www.maratest.com/badalona.
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